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U ono vrijeme: Kad Isus ugleda 
mnoštvo, sažali mu se nad njim 
jer bijahu izmučeni i ophrvani kao 
ovce bez pastira. Tada reče svojim 
učenicima: »Žetve je mnogo, 
a radnika malo. Molite dakle 
gospodara žetve da pošalje radnike 
u žetvu svoju.«
Dozva dvanaestoricu svojih učenika 
i dade im vlast nad nečistim dusima: 
da ih izgone i da liječe svaku bolest 
i svaku nemoć. A ovo su imena 
dvanaestorice apostola: prvi Šimun, 
zvani Petar, i Andrija, brat njegov; 
i Jakov, sin Zebedejev, i Ivan, brat 

njegov; Filip i Bartolomej; Toma i 
Matej carinik; Jakov Alfejev i Tadej; 
Šimun Kananaj i Juda Iškariotski, 
koji ga izda.
Tu dvanaestoricu posla Isus uputivši 
ih: »K poganima ne idite i ni u koji 
samarijski grad ne ulazite! Pođite 
radije k izgubljenim ovcama doma 
Izraelova! Putom propovijedajte: 
’Približilo se kraljevstvo nebesko!’ 
Bolesne liječite, mrtve uskrisujte, 
gubave čistite, zloduhe izgonite! 
Besplatno primiste, besplatno 
dajte!«
                                                              Mt 9, 36 – 10, 8

11. NEDJELJA KROZ GODINU (A)



Gospodine Isuse! Hvala ti za sve što činiš 
kao Dobri pastir svojih ovaca u tijeku svoga 
zemaljskog života. Hvala ti što si imao sućuti, 
pažnje i neizrecivo puno ljubavi prema 
svojima i dao si život svoj za one koje ti je Otac 
povjerio. Hvala ti, Isuse, što nisi mogao ostati 
ravnodušan prema svim potrebama svojih 
učenika i naroda koji je oko tebe stajao.
Ipak, Isuse, danas ti na osobit način želimo 
reći hvala što si svoju blagoslovljenu 
prisutnost htio produžiti u vrijeme i prostor, 
i to ne samo u nedohvatljivoj tajni svoje 
proslavljene uskrsne novosti, nego u novosti 
svoje ljubavi kojom se i danas nama daješ u 
opipljivim i vidljivim znakovima s garancijom 
da si ti iza svakog tog znaka i da se ti kriješ u 
svakom tom znaku.
Zato ti, Isuse, danas zahvaljujemo na kruhu 
i vinu i na svakom kruhu i vinu naših oltara. 
To je hrana za mnoštvo, za narod, za one koji 
su tvoji, nad kojima si se ti jednom zauvijek 
sažalio i ostavio si svojoj Crkvi taj dragocjeni 
dar da njime raspolaže u sve dane do svršetka 
svijeta. Hvala ti na znaku vode, kojim i danas 
pereš ljude i na taj ih način preobražavaš u 
djecu nebeskog Oca, u članove tvoje Crkve, 
čiste od istočnog grijeha i sposobne da na 

sebi nose pečat tvoga Duha. Hvala ti na 
svemu tome, Isuse, koji si želio svojoj Crkvi 
ostaviti takve znakove svoje prisutnosti.
Ipak, Gospodine Isuse, na osobit ti način 
danas želimo zahvaliti na daru svetog 
reda, na pastirima Crkve, na svećenicima i 
službenicima tvoga naroda. Hvala ti što si 
u krhku posudu ljudskog bića sakrio tajnu 
svoje neizrecive ljubavi. Hvala ti, Isuse, što 
si se usudio svoju dobrotu sakriti i otkrivati 
kroz znak ljudske osobe, kroz lik svećenika, 
čovjeka, pomazanika, izabranika duše tvoje, 
brata i suputnika ljudi. Hvala ti, Isuse, što 
si se usudio u osobu slabog ljudskog bića 
staviti sebe, jer si povjerio čovjeku neizrecive 
tajne svojih sakramenata. Čovjek po tom 
sakramentu smije raspolagati neizrecivim 
darovima i drugima ih dijeliti. Hvala ti, Isuse, 
na pastirima Crkve, koji to mogu i smiju 
biti samo zato, jer si im ti, Dobri pastiru, 
dao punomoć i snagu za tu službu u tvome 
narodu i jer si ti imao dovoljno povjerenja u 
svakog nositelja te neizrecive vlasti i službe.
Molimo te, Isuse, za sve svećenike, za župnike 
i ispovjednike, za djelitelje tvojih tajni i 
predvoditelje euharistijskih slavlja, za sve 
pastire tvoje Crkve. Osobito budi bliz svojom 
ljubavlju ovogodišnjim mladomisnicima 
koji će zakoračiti u život samoprijegornog 
darivanja i ljubavi. Daj da tvoji službenici 
jednako rasipno i velikodušno daju, kao što si 
i ti činio u svojem zemaljskom životu. I neka 
te u njima i kroz njih mnogi otkriju u svojoj 
sredini.

fra Zvjezdan

BEZ ISUSA SMO KAO OVCE BEZ PASTIRA



MOLITE GOSPODARA ŽETVE

Vidimo kako Isus šalje učenike jer “ugleda 
mnoštvo, sažali mu se nad njim jer bijahu 
izmučeni i ophrvani kao ovce bez pastira“. 
Kada u životu nema putokaza, kada nema 
pravih pastira, kada nema onih koji čovjeka 
mogu usmjeravati, poučavati, voditi i čuvati 
otvoren je put da čovjek zaluta, da se izgubi, 
da krene krivim putem na kojem postaje 
izmučen. Isus to dobro osjeća i vidi, pa zato 
“dozva dvanaestoricu svojih učenika i dade im 
vlast nad nečistim dusima: da ih izgone i da 
liječe svaku bolest i svaku nemoć.“ Isus daje 
upute učenicima i pastirima našim -“Pođite k 
izgubljenim ovcama doma Izraelova! Putom 
propovijedajte: ’Približilo se kraljevstvo 
nebesko!’“ To je poslanje Isusovih učenika 
i pastira – tražiti izgubljeno, vratiti zalutalo, 
izgoniti nečisto, liječiti bolest duše i nemoć 
srca, poučavati kako očuvati savez s Bogom. 
Gospodin želi očuvati i spasiti, obećava 
“budete li mi se vjerno pokoravali i držali savez 
moj, vi ćete mi biti predraga svojina“. Bog i 
danas poziva i šalje pastire da pokazuju ljubav 
Božju prema nama, a od nas ljudi očekuje da 
prihvaćamo riječi njihove kako bi se po tome 

približili vječnoj Ljubavi. Tu mogu nastati dvije 
opasnosti. S jedne strane može biti da ljudi ne 
prihvaćaju pozive pastira i upućenu riječ ili se 
prema njoj olako odnose, odnosno kada se 
ne daju voditi ili na pozive ne odgovaraju. S 
druge strane opasnost može biti i da pojedini 
pastiri nedovoljno brinu o ovcama kojima su 
poslani ili ih dijele na ovakve i onakve ili im 
kao najamnicima uopće nije do ovaca. Pastiri 
koji se nadmeno postavljaju nad ovcama, 
koji ovce omalovažavaju, ponižavaju, koji ne 
traže izgubljene ili ne brinu o jaganjcima u 
opasnosti su da od pravih pastira postanu 
najamnici. Izvori ovih opasnosti je nedostatak 
ljubavi. U ovim danima kada na našim poljima 
počinju žetve, neka to novo klasje, koje 
dobivamo po Božjoj dobroti, svima obnovi 
životnu snagu da otklonimo te opasnosti i ono 
što nije dobro te odgovorimo Isusovu poziv: 
“Molite dakle gospodara žetve da pošalje 
radnike u žetvu svoju“ i to radnike – žeteoce 
Božje koji će biti po Srcu njegovu presvetom.

Josip



RASPORED  EUHARISTIJSKIH  SLAVLJA
          Nedjeljom  u  9  i  u 18  sati.  

Radnim danom - utorkom, četvrtkom i petkom u 9 sati.
 Ponedjeljkom, srijedom i subotom nema svetih misa.

www.franjevci-zemun.com      tel. 011 / 2198134

VELIČINA U PONIZNOSTI TJEDNI KALENDAR

PONEDJELJAK, 19. lipnja
   Sv. Romuald; Rajka; Bogdan, 

    UTORAK, 20. lipnja
Naum Ohridski; Silverije, Margareta  

SRIJEDA, 21. lipnja
Sv. Alojzije Gonzaga; Vjekoslav; 

ČETVRTAK 22. lipnja
Sv. Paulin Nolanski; Ivan Fisher; 

PETAK, 23. lipnja
Josip Cafasso, Sidonija; Zdenka

SUBOTA, 24. lipnja
Rođenje Ivana Krstitelja; 

Kristo; Ivka 
NEDJELJA, 25. lipnja

12. NED. U GOD.; 
Kraljica mira; Vilim

Pred nama je blagdan sv. Ivana Krstitelja kojemu je 
posvećena naša samostanska franjevačka crkva u 
Zemunu. Sv. Ivan Krstitelj propovjednik, pustinjak 
i mučenik, preteča je Isusa Krista, čovjek je za kojeg 
je sam Isus rekao da “između rođenih od žene ne 
usta veći“. Veličina Ivana Krstitelja je u njegovu 
čudesnom rođenju, u njegovu pustinjskom životu, 
u njegovom propovijedanju i pozivanju da se 
pripravi put dolasku Sina Božjeg, veličina je u 
njegovoj mučeničkoj smrti poradi riječi Božje. 
Svjestan je Ivan svog poslanja, osjeća da je on 
veliki i važan jer je on međa dvaju svjetova – dijeli 
i povezuje Stari i Novi zavjet. Velik je on jer je glas 
koji viče u pustinji, on je onaj koji poziva ispravite 
putove svoje po kojima će u naša srca doći kralj 
slave. Ivan u ovaj svijet uvodi Gospodina i zato je 
važan i velika je uloga njegova. Dobri poznavaoci 
Svetog pisma čak kažu da je u ono vrijeme Ivan bio 
poznatiji od samog Isusa. U toj njegovoj veličini 
najveća je njegova poniznost – veličina poniznosti. 
Njegova poniznost nije u jednostavnosti odjeće ili 
u tome da se hranio skakavcima i divljim medom. 
Njegova poniznost je u služenju, u tome da služi, 
služi Gospodinovu dolasku, poziva i služi ljudima 
da priprave put Gospodinu. Njegova poniznost 
je u izgovorenim riječima da pred njim je veći 
koji dolazi za njim, poniznost je u riječima da se 
Gospodin mora uzvisiti a on umanjiti, njegova 
poniznost je u tome da se ne smatra dostojnim 
da odriješi remen na obući onome čiji dolazak 
naviješta, poniznost je u svojoj mučeničkoj smrti. 
Možemo li i mi pokušati biti veliki u poniznosti 
Ivana Krstitelja?
                                              Josip


